
Protokół z posiedzenia Konferencji Dyrektorów 
Bibliotek Uczelni Medycznych 

w dniu 5 września 2022 r. we Wrocławiu 

 

W spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Scholastyka Baran – Biblioteka Uniwersytecka Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego 
w Olsztynie 

2. Renata Birska – Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Lublinie 

3. Dagmara Budek – Biblioteka Główna Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego w 

Szczecinie 

4. Witold Kozakiewicz – Centrum Informacyjno-Biblioteczne Uniwersytetu Medycznego 

w Łodzi 

5. Justyna Sieffert - Biblioteka Główna Śląskiego Uniwersytetu Medycznego w 

Katowicach 

6. Renata Seweryniak – Biblioteka Centrum Medycznego Kształcenia Podyplomowego 
7. Dominika Sidorska – Biblioteka Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu 

8. Joanna Słomkowska – Biblioteka Medyczna CM UMK w Bydgoszczy 

9. Anna Uryga – Biblioteka Medyczna UJ CM 

10. Irmina Utrata – Biblioteka Główna Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego 

11. Anna Grygorowicz – członek honorowy RW KDBAUM 

12. Renata Sławińska - członek honorowy RW KDBAUM 

 

1. Jednogłośnie przyznano dyr. Renacie Sławińskiej tytuł honorowego członka KDBAUM. 

2. Dyskutowano o możliwych zmianach regulaminu KDBAUM w kontekście kolejnych uczelni 

prowadzących kształcenie na kierunkach medycznych. Uzgodniono zaproszenie 

dyrektorów bibliotek uczelni, które są członkami KRAUM do członkostwa w KDBAUM oraz 

przesyłanie zaproszeń na konferencje bibliotek medycznych do bibliotekarzy z tych uczelni. 

3. Omówiono bieżące kwestie związane z utrzymaniem PPM (informacje przekazywały dyr. 

Renata Sławińska i dyr. Dominika Sidorska): 

a) zmiana na stanowisku kierownika projektu PPM – nowym kierownikiem została  dyr. 

Dominika Sidorska; 

b) dyskutowano możliwości i konieczne rozwiązania formalne dotyczące integracji z kolejnymi 

uczelniami medycznymi; 

c) poziom  realizacji wskaźnika rezultatu dla całego projektu rokuje rychłe osiągnięcie 

założonej wartości; 

d) projekt został pozytywnie rozliczony, a datę rozpoczęcia okresu trwałości poda CPPC; 

e) konieczność rozbudowy infrastruktury informatycznej dla platformy centralnej; 

f) potrzeba ujednolicenia słownika projektów. 

4. Dyr. Anna Uryga przedstawiła stan realizacji projektu MeSH: 

a) CMUJ pozyskało już oprogramowanie, przygotowane na podstawie umowy z Sages. 

System MeSH-Pol jest niezależny od oprogramowania Omega-Psir, ale umożliwi 

implementację słownika do PPM oraz, w przypadku zamknięcia NUKAT – do systemów 

bibliotecznych; 

b) system będzie utrzymywany i udostępniany przez kolejnych 5 lat z serwera CMUJ, 

ponieważ powstał w ramach projektu finansowanego z funduszy unijnych pn. Portal 

zarządzania wiedzą i potencjałem naukowym Uniwersytetu Jagiellońskiego – Collegium 

Medicum jako moduł Polskiej Platformy Medycznej;  

c) zostały już przez Zespół z Krakowa przetłumaczone wszystkie wersje kartoteki do roku 

2022; 



d) w przygotowaniu – nowe logo MeSH-Pol, którego opracowanie powinno zostać 

sfinansowanie wspólnie przez biblioteki medyczne. 

5. Dyr. Dagmara Budek poinformowała, że dobiegają końca prace  nad projektem dotyczącym 

selekcji i przechowywania w wybranych bibliotekach archiwalnych zasobów czasopism 

drukowanych. Szczegółowe zestawienie zostanie przesłane przez Bibliotekę GUMed w 

późniejszym terminie. 

6. Dyr. Irmina Utrata przedstawiła informacje dotyczące Forum Bibliotek Medycznych: 

a) numery czasopisma publikowane są na bieżąco;  

b) stale potrzebne są teksty do druku; 

c) do przygotowania składu i ilustracji zatrudniono profesjonalistów; 

d) rozważany jest zakup systemu do obsługi procesu publikacji FBM.  

7. Dyr. Witold Kozakiewicz poinformował o planowanej kolejnej konferencji EAHIL w 

Trondheim i zachęcał do uczestnictwa. Przedstawił pomysł zorganizowania konferencji 

EAHIL w 2024 r. w Łodzi, prosząc o wsparcie i zaangażowanie bibliotekarzy z polskich 

uczelni medycznych. 

8. Ustalono, że organizatorem kolejnej, 40. konferencji bibliotek medycznych będzie 

Collegium Medicum UJ. 

 

Protokół sporządziła Renata Birska 


